
Iz naše organizacije. 
+ Krožek Pedagoškega društva v Krškem — 

za okoliš Št. Jernei zboruje v četrtek 2. oktobra 
t. 1. ob 9. uri dopoldne v Škocjanu pri tovarišu 
Benedičiču. Tovariši in tovarišice, ki spadate v 
ta krožek in pa sosedni tovariši, pridite ta dan 
vsi. pa prav vsi, v Škocjan. — Poleg drugih obi
čajnih točk je na dnevnem redu: Izpreminjevalni 
predlogi k zakonu o narodnih šolah kraljestva 
SHS. Naj se vsak tovariš pripravi na ta referat. 

+ Zborovanje učiteljskega društva za vellko
kovški okraj 20: 8. v Velikovcu se je razvilo v le
po manifestacijo narodne zavesti koroškega uci
teijstva. Na dnevnem redu je bilo predavanje in 
razgovor o propagandnem delu uciteijstva za ple
biscit. To je privabilo tovariše iz najbolj oddalje
nih krajev na zborovanje. Počastil nas je s svojim 
obiskom tudi general Maister, naš vzorni voditelj, 
duša in glava narodne propagande. On in njegov 
spremljevalec, neumorno delavni tajnik „Nar. 
sveta", kapetan dr. Dolar, sta nam dala drago
cene nasvete pri našem delovanju za plebiscit. K 
stvari so še govorili predsednik tovariš Magerl, 
tov. Žnidaršič, Močnik i. dr. 

V obširnem, stvarnem referatu je nato tov. 
Paternost razvijal smernice in program naše sta
novske organizacije. Združitev vsega jugoslo
vanskega uciteijstva v e n o enotno organizacijo 
mu je samo vprašanje naše politične zrelosti. 
Skupna, od vsakogar priznana stanovska organi
zacija pa je le možna, ako se omejuje njen pro
gram izključno na stanovske zadeve, ki so vsemu 
učiteljstvu skupne brez ozira na politično mišlje
nje in svetovno naziranje. Stanovska organiza
cija zastopaj naše pravne, moralne in materijalne 
interese in težnje, izključuj pa iz svojega delo
kroga vsa načelna vprašanja spornega značaja. 
Zastopstvo kulturnopedagoških teženj prepuščaj 
posebnim v to svrho ustanovljenim organizacijam. 
Bodočnost bo naša, ako bomo v njo korakali sta
novsko strnjeni — in edino le tedaj. Politično in 
kulturno pa se vsak svobodno udejstvuj. Duševna 
unifikacija uciteijstva bi bila samo dokaz njegove 
idejne revščine. 

V debati se je povdarjalo, da bi se morala 
Zaveza pri doslednem izvajanju teh načel omejiti 
na izdajanje enega samega glasila z izključno 
stanovskopolitično vsebino. Vsik član pa naj bi 
imel svobodo, da si naroča kulturno  pedagoške 
revije po svojem okusu. 

Na neko ostro interpelacijo v zadevi učitelji
šča v Velikovcu je pojasnil predsednik tov. Ma
gerl naše stališče v tem vprašanju. Kakor po



zdravljamo skrb šolske oblasti za velikovško šol
stvo v narodnem oziru, moramo vendar tak za
vod iz tehtnih ozirov odklanjati. Sprejela se je 
resolucija, ki joprinašamo med vestmi „Iz Jugo
slavije". 

+ Učiteljstvo radovljiškega okraja je zboro
valo 18. t. m. v Dovjem. Navzočih je bilo 25 tova
rišev in tovarišic. Po običajnim pozdravu je pred
sednik tov. Jaklič izrazil nado, da ohranimo med
sebojni stik v obliki mesečnih sestankov tudi v 
tekočem šolskem letu ter pozove tov., da sesta
vijo referate ter sporoče temo in čas predavanja 
odboru. Tov. Stupica je sestavil referat o varče
vanju. V debato je poseglo več tovarišev. Tov. 
Korošec razvije misel o šolskih hranilnicah ter 
predlaga, da se naprosi poštno ravnateljstvo, naj 
upelje šclske poštne karte. 

Sprejet je bil predlog tov. Pibrovca, s kate
rim se je pooblastil tov. Korošec, da on izvede 
stvar pri poštnem ravnateljstvu ter pozneje o tem 
referira. Prihodnji sestanek se določi na 9. X. v 
Breznici ob 2. uri popoldne. 

Na tem sestanku bomo obravnavali načrt 
novega šolskega zakona. Vsak tovariš naj se za
veda dolžnosti, da načrt natančno prouči. Izpre
membe so potrebne, zato naj vsak tovariš pošlje 
v 8. dneh tajniku svoje izpreminjevalne predloge, 
da bo mogoče na sestanku obdelovati že urejeno 
gradivo. Upamo, da se vsi zavedamo važnosti te 
naloge ter naj bo udeležba temu čutu primerna. 

Tajnik. 


